
Q&A document  
 

Vraag Antwoord 

Wat is RAV-systematiek?  
 

In de Regeling Ammoniak en Veehouderij (RAV) zijn de 
emissiefactoren van alle diercategorieën opgenomen in 
combinatie met de type stallen. 
 

Wat is het harde doel voor de 
emissiereductie in 2030? 
 

De wettelijke opgave is 50% onder de Kritische Depositie Waarde 
in 2030. Het huidige kabinet heeft het in coalitieakkoord 
opgenomen: 74% onder de KDW in 2030. Dat correspondeert met 
50% emissiereductie. 
 

Wanneer worden de aanvragen voor 
vergunningen die “on hold” staan 
weer in procedure gebracht? 
 

Dit is nog niet bekend. 

Wat gaat provincie Overijssel doen 
met verleende NB vergunningen aan 
bedrijven nu de latente ruimte 
aanwezig is? 
 

Op dit moment nog niets. Er zijn landelijke ontwikkelingen over de 
aanpak van latente ruimte, maar hierover is nog geen besluit 
genomen. 

Wanneer een gemeente 
piekbelasters heeft, stuurt de 
provincie de gemeente aan om hier 
een oplossing voor te vinden?  
 

Op dit moment niet.  

Wie bepaalt wat de natuurdoelen 
zijn? 
 

Het natuurdoel is een staat van instandhouding bereiken. Stikstof 
is een drukfactor die kan leiden tot verslechtering. De KDW – 
hoeveel stikstof de natuur aan kan – is bepaald op basis van 
wetenschappelijk onderzoek. 
 

Wat als de reductie niet gehaald kan 
worden?  
 

De KDW is niet in alle gebieden haalbaar. In het geval de KDW niet 
wordt bereikt door de emissie te beperken zullen aanvullende 
natuurherstelmaatregelen nodig zijn. 
 

Is er voldoende aandacht voor 
provincie- en 
Rijksgrensoverschrijdende 
afstemming? Hoe krijgt die vorm?  
 

Het Rijk bewaakt de samenhang en zorgt voor een doorvertaling 
van de doelen naar de gebieden. Waar dat (gebiedsgericht) aan de 
orde zorgen provincies ook voor grensoverschrijdende afstemming 
en aansluiting. Bijvoorbeeld tussen Overijssel en Flevoland rondom 
Weerribben-Wieden. 
 

Welke juridische risico’s zijn er bij 
gestelde doelen in het vertrekpunt 
m.b.t. de wettelijke opgave om 
onder de KDW te komen, onder 
andere voor recent verstrekte en 
nieuwe nog te verstrekken 
vergunningen van uitstoot voor 
stikstof?  
 

Het is belangrijk om onderscheid te maken tussen de problematiek 
van de PAS melders (geen vergunning) en bedrijven met een 
verleende vergunning. In het algemeen mogen we ervan uit gaan 
dat verleende vergunningen voldoende rechtszekerheid bieden 
voor vergunninghouders. 

  



Is onteigenen een optie?  
 

In haar Hoofdlijnenbrief heeft Minister Van der Wal geschreven 
dat zij onteigenen als optie achter de hand houdt wanneer de 
doelen niet of onvoldoende gehaald worden. 
 

Waarom wordt er in de aanpak wel 
voortdurend gesproken over 
poldergebieden, dus het landelijk 
gebied, maar niet over maatregelen 
in het stedelijk gebied?  
 

Het accent in de gebiedsgerichte aanpak stikstof en het Nationaal 
Programma voor het Landelijk Gebied (de naam zegt het al) ligt op 
de samenhangende aanpak in het landelijke gebied vanwege het 
gebiedsgerichte karakter: alles komt samen op het boerenerf en 
rond de natuurgebieden. In het stedelijke gebied/voor de 
stedelijke functies sturen de meer generieke bronmaatregelen 
zoals: emissie-loos bouwen, verlaging van de maximumsnelheid en 
verduurzaming binnenvaartschepen 
 

PPLG lijkt een opgave te zijn voor de 
landbouw, wat wordt de bijdragen 
van de andere sectoren?  
 

In het stedelijke gebied/voor de stedelijke functies sturen de meer 
generieke bronmaatregelen zoals: emissie-loos bouwen, verlaging 
van de maximumsnelheid en verduurzaming binnenvaartschepen. 

Denkt de provincie ook na over 
wanneer de doelen niet gehaald 
worden?  
 

De provinciale inzet voor dit moment is om van het Rijk de doelen 
per gebied helder te krijgen en samen te kijken op welke manier 
we deze kunnen halen. We lopen niet daar niet op vooruit. 

Ervan uitgaande dat het quotum aan 
te planten bomen door de provincie 
bijdraagt aan de aanpak stikstof, 
kunt u dan iets zeggen over de tijdlijn 
waarin we acties kunnen 
verwachten.  
 

De bossenstrategie zal naar verwachting voor de zomer 2022 aan 
Provinciale Staten worden aangeboden. 

Is de indeling in de GGA gebieden 
nog verder uit te splitsen naar 
gemeenten? 
 

Overijssel is opgedeeld in zes GGA-gebieden. 
Veel gegevens zijn in de kennishub ook op gemeenteniveau 
beschikbaar. 
De uitwerking van de te nemen maatregelen zal ook plaatsvinden 
in kleinere deelgebieden. 
Hoe dit zal gaan zal afhangen van de opgave bv. Rondom N2000-
gebieden of waterlopen. 
Niet noodzakelijkerwijs langs gemeentegrenzen.   
 

Focus is gebiedsgericht. Welke rol 
krijgen de gebieden bij het opstellen 
van het plan nadat de agenda’s 
gereed zijn? Blijven de teams / tafels 
actief?  
 

De uitwerking van de GGA en ook het NPLG zal gebiedsgericht 
gaan. De verwachting is dat we hiermee voort borduren op de 
gebiedsindeling en de werkwijze van de GGA. 
Exacte invulling volgt later. 

  



Wat is de beleidsvrijheid van de 
provincie in dit dossier?  
Welke rol heeft de gemeenteraad 
hierin?  
 

Zoals het er nu naar uit ziet stelt het Rijk de doelen. Provincies 
moeten een gebiedsplan opstellen en mogen een “alternatief 
plan” inleveren, als de doelen maar behaald worden.  
De rol van de gemeenteraad ligt in haar reguliere bevoegdheden 
zoals bestemmingsplannen vaststellen. 
 

Provincie Overijssel schijnt te werken 
met bufferzones. Dit in tegenstelling 
tot andere provincies. Graag 
toelichting.  
 

Op de kaartjes in het NPLG zijn rondom de Natura 2000-gebieden 
‘bufferzones’ ingetekend, vanuit de gedachte dat het daar het 
meest effectief is om aan stikstofreductie te werken. Deze kaartjes 
zijn richtinggevend, dat wil zeggen dat de provincies in hun op te 
stellen gebiedsplan zelf aan kunnen geven hoe ze de 
reductieopgave willen invullen. Dat gaat Overijssel ook doen. 
Overijssel werkt op dit moment niet met bufferzones. Wat wij wél 
doen is dat wij voor het Wierdense Veld en de Engbertsdijksvenen 
extra geld hebben gevraagd en gekregen voor hydrologische 
bufferzones. Daar gaan wij de komende jaren mee aan het werk. 
 

Hoe worden de verschillende 
sectoren zoals de landbouw 
betrokken bij de verdere plannen? 
 

Binnen de GGA zijn alle sectoren vertegenwoordigd in de 
ambtelijke en bestuurlijke gebiedstafels. 
De agrarische sector is hieruit terug getreden, maar is uitgenodigd 
om elk moment weer aan te schuiven. 
In de uitwerking in de gebiedsprocessen wordt met alle betrokken 
partijen, inclusief de agrarische, samen gewerkt. 
 

De toewijzing van eventuele 
verbindingszones ligt ook bij het 
Rijk?  
 

In de startnotitie NPLG staat over droge en natte ecologische 
verbindingen (10 % groenblauwe dooradering landschap) de 
volgende ambitie (afkomstig uit het Aanvalsplan 
landschapselementen en maakt ook onderdeel uit van de Agenda 
Natuurinclusief: Per provincie minimaal 10%, en vervolgens  
doorwerking naar 10% per gemeente en waterschap (voorstel). De 
inzet is daarbij eveneens om overgangsgebieden rond Natura 
2000-gebieden te realiseren (citaat uit NPLG) 
Deze ambitie gaan wij uitwerken in het gebiedsplan voor 
Overijssel. 

Werken in alle 6 GGA gebieden de 
betrokken TBO’s goed mee?  
 

Aan de ambtelijke en bestuurlijke gebiedstafels zijn alle partners 
vertegenwoordigd en werken hier in mee. 

Hoe wordt het democratische succes 
binnen de GGA aanpak 
gewaarborgd?  
Wat is de rol van de 
volksvertegenwoordigers?  
 

Wordt waarschijnlijk het democratische proces bedoeld. 
De kaders voor de GGA Stikstof zijn door Provinciale Staten vast 
gesteld. Gedeputeerde Staten voert dit uit.  
Met Provinciale Staten is afgesproken dat de gebiedsagenda’s 
door hen worden vast gesteld. 

Hoe zit het met de vergoeding voor 
de mensen in het gebied?  
Mensen vanuit bestuur en 
organisatie krijgen van daaruit een 
vergoeding, ondernemers in het GGA 
gebied ook?  
 

Voor deelname aan de gebiedsteams, de werkorganisatie, kunnen 
leverende organisaties een subsidieaanvraag doen bij de provincie. 
 
Deelnemers aan ambtelijke en bestuurlijke gebiedstafels van de 
GGA-gebieden krijgen geen vergoeding. 

Wie keuren de plannen goed?  
 

Gedeputeerde Staten stellen een gebiedsplan op en dienen dit in 
bij het Rijk. 
Het gebiedsplan van de provincie keurt het Rijk uiteindelijk goed. 
 



Welke sleutelrol komt er bij 
gemeenten liggen in de aanpak 
stikstof?  
 

De gemeenten zijn deelnemer aan de ambtelijke en bestuurlijke 
gebiedstafels, op een vergelijkbare manier als de andere partners. 
Gemeenten hebben hier natuurlijk een grote(re) rol als het 
aankomt op de processen en te maken afspraken in de 
deelgebieden. En daar waar het gaat over de RO-bevoegdheden. 
 

Is er pas meer duidelijkheid voor de 
ondernemers in de gebieden rond 
juli 2023?  
 

Met de Startnotitie NPLG en Perspectieven voor de agrarische 
sector die vanuit het Rijk zijn  verstuurd zijn de kaders 
aangescherpt. De uitwerking van wat dit betekent zal de komende 
tijd tot juli 2023 in de gebiedsprocessen en de gebiedstafels 
gezamenlijk gedaan moeten worden. 
 

  

 


